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I. Toevoeging van verschillende medeonderte-

kenaars 

I. Ajouts de plusieurs co-signataires 

 

 
 

Met instemming van de indiener zijn Ingrid PARMEN-

TIER, Lotte STOOPS, Jonathan de PATOUL, Gaëtan VAN 

GOIDSENHOVEN, Ariane de LOBKOWICZ, Bianca DE-

BAETS, Céline FREMAULT, Isabelle EMMERY en Carla 

DEJONGHE toegevoegd aan de lijst van medeondertekenaars 

van het voorstel van resolutie. 

 

 

Avec l’accord de l’auteure, Mmes Ingrid PARMENTIER, 

Lotte STOOPS, MM. Jonathan de PATOUL, Gaëtan VAN 

GOIDSENHOVEN, Mmes Ariane de LOBKOWICZ, Bianca 

DEBAETS, Céline FREMAULT, Isabelle EMMERY et 

Carla DEJONGHE sont ajoutés à la liste des co-signataires de 

la proposition de résolution. 

 

II. Inleidende uiteenzetting 

van mevr. Victoria Austraet, eerste mede-indie-

ner van het voorstel van ordonnantie 

 

II. Exposé introductif 

du Mme Victoria Austraet, première co-auteure 

de la proposition d’ordonnance 

 
 

Mevrouw Victoria Austraet vindt het verzoek om een ver-

bod op de verkoop van levende dieren op markten logisch en 

voor de hand liggend. Dit is in overeenstemming met de wet-

gevende continuïteit van de wet van 14 augustus 1986. 

 

Wat voor honden en katten geldt, geldt ook voor andere 

dieren. De toenmalige wetgever vond dat markten geen ge-

schikte plaats waren om honden en katten te verkopen, omdat 

de aankoop haastig en zonder nadenken gebeurde. 

 

Nieuwe huisdieren zijn al een tijdje in zwang. Markten, 

beurzen en tentoonstellingen zijn een bron van stress voor 

huisdieren en pluimvee.  

 

 

Deze praktijk komt nog steeds voor op bepaalde markten 

in het gewest, en deze maatregel wordt gesteund door de Raad 

voor Dierenwelzijn, vandaar de indiening van dit voorstel van 

ordonnantie. 

 

 

Mme Victoria Austraet estime que la demande d’interdic-

tion de vente d’animaux vivants sur les marchés est logique 

et évidente. Celle-ci entrerait dans la continuité législative de 

la loi du 14 août 1986. 

 

Ce qui vaut pour les chiens et les chats vaut pour les autres 

animaux. Le législateur à l’époque estimait que les marchés 

n’étaient pas un lieu approprié pour la vente de chiens et chats 

puisque les transaction s’y font à la hâte sans réflexion. 

 

L’engouement pour les nouveaux animaux de compagnie 

n’est plus à démontrer. Les marchés, foires et expositions sont 

une source de stress pour ces animaux ainsi que pour les ani-

maux de basse-cour.  

 

La pratique perdure sur certains marchés de la Région et 

il s’agit d’une mesure qui est appuyée par le Conseil du Bien-

être animal, d’où le dépôt de cette proposition d’ordonnance. 

 

III. Algemene bespreking 

 

III. Discussion générale 
 

 

Mevrouw Ariane de Lobkowicz herinnert ons eraan dat 

het kopen van een dier een grote verantwoordelijkheid is die 

zorgvuldig moet worden overwogen. Dieren moeten beter 

worden behandeld. We moeten impulsaankopen van dieren 

doen dalen en ervoor zorgen dat de dieren beter traceerbaar 

zijn. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter merkt op dat er enorm veel 

enthousiasme is voor deze tekst. Nochtans verdient deze tekst 

enige verduidelijking. Wat met de ochtendmarkt waar 

kreeften levend worden verkocht? Zal dit nog steeds mogelijk 

zijn? Gezien deze onzekerheid geeft zij er de voorkeur aan 

zich te onthouden. 

 

Mevrouw Isabelle Emmery zegt dat ze het voorstel van 

ordonnantie zal steunen. De Boeremet was vroeger een plek 

waar boerderijdieren werden verkocht, wat niet ideaal was 

voor het welzijn van de dieren. 

 

 

 

 

Mme Ariane de Lobkowicz rappelle que l’achat d’un ani-

mal est une grand responsabilité et cette démarche doit être 

murement réfléchie. Les animaux doivent être mieux traités. 

Il faut diminuer les achats compulsifs et assurer une meilleure 

traçabilité des animaux. 

 

 

Mme Cieltje Van Achter constate un énorme enthousiasme 

pour ce texte. Pourtant, le texte mérite des précisions. Qu’en 

est-il du marché matinal où des homards sont vendus vivant ? 

Sera-ce encore possible ? Compte tenu de cette incertitude, 

elle préfère s’abstenir. 

 

 

Mme Isabelle Emmery indique qu’elle soutiendra cette 

proposition d’ordonnance. Le Boeremet était auparavant un 

lieu de vente d’animaux de ferme, ce qui n’était guère idéal 

en termes de bien-être animal. 
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De handel in nieuwe huisdieren neemt een hoge vlucht en 

de regelgeving moet worden aangescherpt. Alle dieren ver-

dienen dezelfde bescherming als honden en katten. 

 

 

Mevrouw Lotte Stoops zegt dat ze het voorstel van ordon-

nantie, dat beantwoordt aan een gebrek aan samenhang in de 

huidige wetgeving, zal steunen. 

 

Mevrouw Ingrid Parmentier belicht de stress die het ver-

voeren en ophokken van dieren op markten veroorzaakt. Dit 

moedigt impulsaankopen aan, wat leidt tot verwaarlozing. Ze 

steunt deze tekst volledig. 

 

De heer Jonathan de Patoul is van mening dat het pro-

bleem van impulsaankopen en de bewustmaking van de be-

volking over het kopen van huisdieren fundamenteel is. Ook 

hij wil tegen de volgende plenaire vergadering een amende-

ment indienen. Het doel van zijn amendement is om dit ver-

bod uit te breiden naar dierententoonstellingen op beurzen en 

salons. 

 

Mevrouw Bianca Debaets is het eens met haar collega's en 

kondigt aan dat ze het voorstel van ordonnantie zal steunen. 

 

Mevrouw Victoria Austraet bedankt al haar collega's voor 

hun steun. Ze is uiteraard voorstander van het amendement 

dat de DéFI-fractie zal indienen en stelt voor dat het tegen de 

volgende plenaire vergadering wordt bestudeerd. 

 

Le commerce des nouveaux animaux de compagnie est en 

pleine expansion et il faut renforcer la réglementation. Tous 

les animaux méritent une protection identique à celle des 

chiens et chats. 

 

Mme Lotte Stoops affirme qu’elle soutiendra la proposi-

tion d’ordonnance qui répond à une inconsistance de la légi-

slation actuelle. 

 

Mme Ingrid Parmentier évoque le stress des animaux qui 

sont transportés et conservés sur les marchés. Cela favorise 

les achats impulsifs qui finissent par des abandons. Elle sou-

tient pleinement ce texte. 

 

M. Jonathan de Patoul estime que la question des achats 

impulsifs et de la sensibilisation de la population à l’achat 

d’un animal est fondamentale. Il souhaite également intro-

duire un amendement d’ici la séance plénière. L’objectif de 

son amendement est d’étendre cette interdiction aux exposi-

tions d’animaux lors de foires et salons. 

 

 

Mme Bianca Debaets rejoint les collègue de ces propos et 

annonce qu’elle soutiendra la proposition d’ordonnance. 

 

Mme Victoria Austraet remercie l’ensemble de leurs col-

lègues pour leur soutien. Elle se dit évidemment favorable à 

l’amendement qui sera proposé par le groupe DéFI et propose 

que ce dernier soit examiné d’ici la séance plénière. 

 

IV. Artikelsgewijze bespreking 

en stemmingen 

 

IV. Discussion des articles 

et votes 

 

Artikel 1 

 

Dit artikel lokt geen enkele commentaar uit. 

 

Stemming 

 

Artikel 1 wordt aangenomen bij eenparigheid van de 15 

aanwezige leden. 

 

Artikel 2 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter wil graag opheldering over 

de interpretatie van artikel 2. Wat met de verkoop van levende 

kreeften? 

 

Mevrouw Victoria Austraet antwoordt dat het toekom-

stige wetboek voor dierenwelzijn in ieder geval de verplich-

ting zal bevatten over het verdoven van kreeften alvorens ze 

worden verkocht. Nu hebben we het over impulsaankopen 

van huisdieren. 

 

De voorzitter wijst erop dat het daarom niet gaat over die-

ren bestemd voor consumptie. 

 

Mevrouw Cieltje Van Achter vindt dat de termen moeten 

worden verduidelijkt, vooral voor restaurants die kreeft op 

hun menu hebben staan. 

 

 

Article 1er 

 

Cet article ne suscite aucun commentaire. 

 

Vote 

 

L’article 1er est adopté à l’unanimité des 15 membres pré-

sents. 

 

Article 2 

 

Mme Cieltje Van Achter souhaite des précisions sur l’in-

terprétation de l’article 2. Qu’en est-il de la vente de homards 

vivants ? 

 

Mme Victoria Austraet lui rétorque que le futur code sur 

le bien-être animal prévoira de toute façon l’obligation 

d’étourdir les homards avant de les mettre en vente. Ici, nous 

visons bien des achats impulsifs d’animaux domestiques. 

 

 

Le président précise que l’on ne vise pas les animaux des-

tinés à la consommation. 

 

Mme Cieltje Van Achter estime que les termes méritent 

d’être clarifié, notamment pour les restaurants qui servent du 

homard dans leur menu. 
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De voorzitter verduidelijkt dat het gaat om huisdieren en 

niet om dieren die bestemd zijn voor consumptie. 

 

Mevrouw Victoria Austraet legt uit dat dit een uitbreiding 

is van het verbod dat al geldt voor honden en katten. We be-

ogen weldegelijk huisdieren. 

 

De heer Bruno Bauwens wijst erop dat nuance belangrijk 

is en dat die in de tekst moet worden opgenomen. In het ont-

worpen artikel 2 wordt de term "dier" gebruikt. 

 

Mevrouw Bianca Debaets stelt voor om van ‘dier’ ‘huis-

dier’ te maken. 

 

De heer Martin Casier weerlegt dit laatste voorstel. Een 

kip kan bijvoorbeeld zowel een huisdier zijn als een dier dat 

bestemd is voor consumptie.  

 

De voorzitter stelt voor dat de tekst wordt aangenomen 

zoals gepland en dat artikel 2 wordt verduidelijkt door middel 

van een amendement op de volgende plenaire vergadering. 

 

Stemming 

 

Artikel 2 wordt aangenomen met 9 stemmen, bij 6 onthou-

dingen. 

 

Le président précise que l’on vise bien les animaux do-

mestiques et non les animaux destinés à la consommation. 

 

Mme Victoria Austraet précise qu’il s’agit d’étendre l’in-

terdiction qui était déjà prévue pour les chiens et chats. On 

vise bel et bien les animaux de compagnie. 

 

M. Bruno Bauwens indique que la nuance est importante 

et devrait être reprise dans le texte. C’est bien le terme d’ani-

mal qui est repris le projet d’article 2. 

 

Mme Bianca Debaets propose que l’on ajoute l’adjectif 

domestique à animal. 

 

M. Martin Casier réfute cette dernière proposition. Par 

exemple, une poule peut tout aussi bien être un animal domes-

tique qu’un animal destiné à la consommation.  

 

Le président propose d’adopter le texte tel qu’il est prévu 

et que l’article 2 soit clarifié via un amendement d’ici la 

séance plénière. 

 

Vote 

 

L’article 2 est adopté par 9 voix et 6 abstentions. 

 

 

V. Stemming over het geheel 

van het voorstel van ordonnantie 

 

V. Vote sur l’ensemble 

de la proposition d’ordonnance 
 

 

Het voorstel van ordonnantie in zijn geheel wordt aange-

nomen met 9 stemmen, bij 6 onthoudingen. 

 

 

L’ensemble de la proposition d’ordonnance est adopté par 

9 voix et 6 abstentions. 

 

 

− Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur 

voor het opstellen van het verslag.  

 

 

− Confiance est faite au rapporteur pour la rédaction 

du rapport. 

 

De rapporteur De voorzitter 

 

Le Rapporteur Le Président 

 

 

Martin CASIER   Tristan ROBERTI 

 

Martin CASIER  Tristan ROBERTI 

 


